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Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

 
Dagsordenen er godkendt. 
  
2. Orientering om status for ordinært valg 2024 

 
Valgsekretariatet orienterede om, at valget indtil videre er gået meget gnidningsfrit med meget få 
henvendelser fra studerende, og inden tekniske udfordringer.  
 
Der har været en del nye indsatser ift. kommunikation vedr. valget. Opbygningen af valghjemmesiden er 
blevet frisket op, og mails til de studerende er opdateret visuelt. Vedr. kandidatpræsentationer vil der i år 
blive lavet en side til hver kandidat, som har indsendt en præsentation, og det er en opgave, som AAU 
Kommunikation varetager. Kandidaterne vil også få mulighed for at indsende en kort video med deres 
kandidatpræsentation, som også vil blive lagt på hjemmesiden. 
 
Derudover har der været et banner på Moodle i opstillingsperioden, og der kommer også et banner i 
afstemningsperioden. Der har desuden været en del mere content på Instagram.  
 
Prorektor har igen i år bevilget midler fra Studiemiljødebatpuljen til kommunikation vedr. valget, som er 
brugt på tre Beach flags, der står i kantinerne i hhv. Aalborg, København og Esbjerg. 
 
Den umiddelbare vurdering er, at der færre organer uden opstillede kandidater i år.  
 
 
  



 

3. Godkendelse af anmeldte kandidater og anmeldte listeforbund ved ordinært valg 2024 

 
Valgudvalget gennemgik de anmeldte kandidatlister (Bilag 1). Valgudvalget drøftede konkret om 
listenavnet ”Keder mig og vil brokke mig” kunne godkendes, da det ikke støtter op om den 
studenterpolitiske kultur på universitetet. Da listenavnet ikke er imod valgreglerne, blev det vedtaget, at 
Valgsekretariatet kontakter listekoordinatoren med en opfordring til at ændre sit listenavn. 
  
Valgsekretariatet orienterede om, at der ved henvendelse fra en kandidat blev konstateret fejl i 
vedkommendes valgret i valgsystemet i relation til delvalg til Institutråd for Bæredygtighed og Planlægning 
og Studienævn for Planlægning og Landinspektøruddannelsen. Fejlen betød at vedkommende stillede om 
under repræsentationsområde ’Aalborg’ selvom vedkommende studerer på campus København. Der er 
rettet op på fejlen i samarbejde med Valgsupport og det var et enkeltstående tilfælde.  
 
Valgudvalget godkendte de anmeldte kandidater uden yderligere bemærkninger. 
 
Valgudvalget godkendte de anmeldte listeforbund (Bilag 2), såfremt der ikke kommer indsigelser inden 
fristen d. 20. november 2024. Hvis der kommer indsigelser til listeforbund, håndteres disse på mail. 
 
4. Stillingtagen til konkrete dispensationer og indsigelser vedr. opstilling 

 
Valgsekretariatet orienterede om, at tre kandidatlister er blevet omdøbt, fordi de ikke overholdt 
valgreglernes § 19 ’Listenavnet må ikke indikere hvilket delvalg, der er tale om’. Listenavnene er ændret til 
kandidaternes navne, og de har haft mulighed for at indsende et andet listenavn indtil d. 8. november. De 
er ikke vendt tilbage. 
 
Der er afvist 6 kandidatlister til Bestyrelsen pga. manglende stillere. De er alle enkeltpersoner, som stillede 
op udenfor en forening, og har måske ikke været opmærksomme på reglen om stillere. Valgsekretariatet 
har henvendt sig til listekoordinatorerne, men der er ikke sket ændringer til listerne.  
 
Oversigten over dispensationsansøgninger er delt op i to - ændringer til indsendte liste og ansøgning om 
opstilling efter fristen. Bilaget er fortroligt. 
 
Valgsekretariatet orienterede indledningsvist om, at valgsystemet ikke automatisk sender en kvittering, når 
listen er indsendt korrekt, og dette er angivet som ønske til ØSS-samarbejdet. Valgsekretariatet har af to 
omgange henvendt sig til listekoordinatorerne pr. mail, hvis de har oprettet en kandidatliste, men ikke 
indsendt den inden fristen med en opfordring til at indsende listen rettidigt. 
 
Der er modtaget to dispensationsanmodninger for sent, og ellers er alle på listen i bilag 3. 

1. Ændringen af listenavn er godkendt af Valgudvalget. 
2. Ønske om at stille op på en anden liste – godkendt af Valgudvalget. 
3. Ønske om at stille op på en anden liste – godkendt af Valgudvalget. 
4. Ønske om at stille op på en anden liste – godkendt af Valgudvalget. 
5. Ændringen af listenavn er godkendt af Valgudvalget. 
6. Ønske om at stille op på en anden liste – godkendt af Valgudvalget. 
7. Ændringen af listenavn er godkendt af Valgudvalget. 
8. Ændringen af listenavn er godkendt af Valgudvalget. 
9. Ændringen af listenavn er godkendt af Valgudvalget, men med tilføjelse af kandidatens navn til 

listenavnet, da der allerede var en anden liste med det ønskede navn. 



 

10. Afvist af Valgudvalget, da der er 1 plads og 2 andre opstillede. 
11. Afvist af Valgudvalget, da der er 6 pladser og 6 andre opstillede. 
12. Afvist af Valgudvalget, da der er 1 plads og 2 andre opstillede. 
13. Afvist af Valgudvalget, da der er 4 pladser og 5 andre opstillede. 
14. Godkendt af Valgudvalget, da der er tale om en prioriteret/rangordnet liste, og kandidaten vil 

fungere som suppleant.  
15. Afvist af Valgudvalget, da der er 1 plads og 1 anden opstillet. 
16. Afvist af Valgudvalget, da der er 1 plads og 1 anden opstillet. 
17. Afvist af Valgudvalget, da der er 1 plads og 1 anden opstillet. 
18. Afvist af Valgudvalget, da der er 4 pladser og 18 andre opstillede. 
19. Godkendt af Valgudvalget, da der er 1 plads og ingen andre opstillede. 
20. Afvist af Valgudvalget, da der er 2 pladser og 5 andre opstillede. 
21. Afvist af Valgudvalget, da der er 1 plads og 25 andre opstillede. 

 
5. Eventuelt 

 
Det blev taget op på mødet, at når man er på barsel, kan man ikke stille op, medmindre man søger 
dispensation til at få valgret og stille op. Det bør drøftes, om man bør have mulighed for at stemme og stille 
op automatisk eller om det som minimum skal tydeliggøres, at man i stedet kan søge dispensation, når man 
er på orlov. I den forbindelse blev forskningsårsstuderende valgret drøftet. 
Problemstillingerne tages med, når der skal kigges på valgreglerne tidligt i foråret 2025. 
 

 


